

48105/2018/HM/UBa/CRK/Nw R:26/06/18

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

THE UNIVERSITY OF BAMENDA

Internal Tenders Board

P.O Box 39 Bambili



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

UNIVERSITÉ DE BAMENDA

Commission Interne de passation
des Marches

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER IN EMERGENCY PROCEDURE

No. 18-0008 /ONIT/UBa/ITB/2018 of 21 JUN 2018
for the construction of the administrative and pedagogic block of the
Faculty of Health Sciences (FHS) in the Bambili campus of the university
of Bamenda

FINANCING: PRO-ACTP TREASURY ACCOUNT

FINANCIAL YEARS 2018/2019

Budget head: 51 18731640 2813

1. Subject of the invitation to tender:

Within the framework of improving the infrastructure of the University of Bamenda, the Vice Chancellor of the University of Bamenda hereby launches an open national invitation to tender in emergency procedure for the construction of the administrative and pedagogic block of the FHS Bambili in the Bambili campus of the University of Bamenda.

2. Nature of services

The works comprise notably: Construction works of a new two floors building i.e. excavation to provide basement floor, construction of retaining wall, raising of block walls for first and second floors, stone cladding of frontage, painting of internal/external walls, supplying and fitting shutters, ceiling, tiling and landscaping of surrounding.

3. Execution deadline

The maximum deadline provided by the Project Owner or Delegated Contracting Authority for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is 16 (sixteen) months.

4. Lots

The works are in one unique lot.

5. Estimated cost

The estimated cost after preliminary studies is 490 000 000 FCFA all taxes inclusive.

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is open to all companies based in Cameroon involved in civil engineering works.

7. Financing:

The project shall be financed by the PRO-ACTP's treasury account, budget head No. 51 18731640 2813.

8. Bid bond

Each bidder must provide in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in the Tender File, of an amount of **9 800 000 (nine million eight hundred thousand) FCFA**, and valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids

9. Consultation of tender file:

The file may be consulted during working hours at the Development, Physical Plant and Infrastructure Office (service of contracts) of The University of Bamenda as soon as this notice is published.

10. Acquisition of tender file:

The file may be obtained from the Development, Physical Plant and Infrastructure office University of Bamenda as soon as this notice is published against payment of the sum of **200 000 (two hundred thousand) FCFA** payable at the ARMP special account N° 335988.at BICEC.

11. Submission of bids:

Each bid drafted in English or French in seven (7) copies including the original and six (6) copies marked as such, should reach the Development, Physical Plant and Infrastructure office University of Bamenda not later than the **_13 July 2018_ at 10:00 am** prompt and should carry the inscription:

Open National Invitation to tender in emergency procedure

No.JONIT/UBa/ITB/2018 of.....

for the construction of the administrative and pedagogic block of the FHS in the Bambili campus of the University of Bamenda.

"To be opened only during the bid-opening session"

12. Admissibility of bids

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily not be older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance.

13. Opening of bids:

The bids shall be opened in one phase. The opening of administrative documents and the technical bids shall take place on **_13 July 2018_ at 11:00 am** local time by the Internal Tenders Board in the Vice Chancellor's conference room at the University of Bamenda.

Only bidders may attend or be represented by a duly mandated person.

14. Evaluation criteria

This shall be considered in the qualification of the bidder in the administrative file as stipulated in the essential criteria.

i...Eliminatory criteria:

The non-respect of these criteria leads to the rejection of the bid

- Absence of a bid bond
- False declaration or forged document
- To have abandoned the execution of a public contract in the last three years
- Non-respect of 75% of the essential criteria
- Absence of quantified unit price
- Non-compliance with the models in the tender document.

ii...Essential criteria:

The bids of the bidders shall be evaluated under the following criteria:

- Presentation of the bid
- Experience in similar jobs in the past five years (2013 to 2017),
- Qualified key personnel,
- Equipment pool necessary for the execution of the project,
- Methodology in the execution of the jobs,
- Respect of deadline and work planning
- Financial capacity to pre-finance the job

To qualify for the financial analysis, the bidder must have a technical mark of at least 75% following the evaluation grid.

15. Award

The contract will be awarded to the Bidder whose bid is deemed to be in compliance essentially with the Tender File and has the required technical and financial capacities to execute the contract satisfactorily, and whose bid will have been evaluated as the lowest

16. Validity of bids

Bidders will remain committed to their bids for 90 days from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information

Complementary technical information may be obtained during working hours from the Development, Physical Plant and Infrastructure office University of Bamenda after the publication of this notice.



Prof Theresia NKUO-AKENJI
Vice-Chancellor
(Delegated Project Owner)

Copies:

- MINESUP
- MINMAP/NW
- ARMP/NW
- Chairpersons of ITB/UBa
- Notice Boards

48105/2018/HM/UBa/CRR/NCW

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

THE UNIVERSITY OF BAMENDA

Internal Tenders Board

P.O Box 39 Bambili



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

UNIVERSITÉ DE BAMENDA

Commission Interne de passation
des Marchés

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

No 0005 /AONO/UBa/CIPM/2018 du 21 JUIN 2018
pour la construction du bloc administratif et pédagogique de la Faculty of
Health Sciences (FHS) au campus de Bambili de l'Université de Bamenda

Financement : COMPTE TRESOR PRO-ACTP,
Exercices 2018/2019,
Ligne 51 18731640 2813

1. Objet de l'Appel d'Offres :

Dans le cadre d'amélioration de la capacité des infrastructures de l'Université de Bamenda le Vice-Chancellor de L'Université de Bamenda lance un Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence pour la construction du bloc administratif et pédagogique de la Faculty of Health Sciences (FHS) au campus de Bambili de l'Université de Bamenda.

2. Consistance des travaux

Les travaux concernent notamment la construction d'un bloc administratif R+2, y compris : terrassements pour sous bassement, mur de soutènement, élévation en parpaings, fourniture et pose des fenêtres et portes, peinture sur murs et plafonds habillage façades avec pierres de taille.

3. Délai d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage Délégué pour la réalisation des travaux objet du présent Appel d'Offres est de **seize (16) mois**.

4. Allotissement

Les travaux sont en un seul lot.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **490 000 000 FCFA TTC**

6. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à toute entreprise basée au Cameroun ayant l'expérience dans le domaine des bâtiments et équipements collectifs

7. Financement

Les travaux objet du présent Appel d'Offres sont financés par le compte trésor PRO-ACTP pour les exercices 2018/2019.

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans le DAO, au montant de **9 800 000 (neuf millions huit cent mille) FCFA**, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables à la DIPD, Université de Bamenda dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Direction des Infrastructures de la Planification et du Développement (DIPD) de l'Université de Bamenda dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de **200 000 (deux cent mille) francs CFA** payable au compte d'affectation spéciale de l'ARMP n° 335988 à la BICEC.

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir à la DIPD de l'Université de Bamenda au plus tard le **_13 Juillet 2018_ à 11 :00 heures** et devra porter la mention :

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence
N°...../AONO/UBa/CIPM/2018 du
pour la construction du bloc administratif de la FHS au campus de Bambili de l'Université de Bamenda.
A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement"

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres. Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques aura lieu le **_13 Juillet 2018_ à 11:00 heures** par la Commission Interne de Passation des Marchés de l'UBa dans la salle de conférence du Vice Chancellor de l'Université de Bamenda.

Seuls les soumissionnaires ou leur représentant dûment mandatés peuvent assister à cette séance d'ouverture

14. Critères d'évaluation

Les critères d'évaluation sont constitués de deux types : les critères éliminatoires et les critères essentiels. [Ces critères ont pour objet d'identifier et de rejeter les offres incomplètes ou non conformes pour l'essentiel aux conditions fixées dans le Dossier d'Appel d'Offres relatives notamment à la recevabilité des pièces administratives, à la conformité de l'offre technique aux CCTP du DAO et à la qualification des candidats].

1. Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentielles.

Il s'agit notamment:

- Absence de la caution de soumission,
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée,
- Avoir abandonné l'exécution d'un marché public au cours des trois dernières années,
- Le non-respect de 75% des critères essentiels
- Absence d'un prix unitaire quantifié,
- Non-conformité aux modèles du DAO,

2. Critères essentiels

- Présentation de l'offre
- Expérience dans les travaux similaires pendant les cinq dernières années (2013 to 2017),
- Personnel qualifiés,
- Matériels pour exécuter les travaux,
- Méthodologie d'exécution des travaux,
- Respect du délais et planning
- Capacité financier

15. Attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire techniquement qualifié et considéré le moins disant par le maître d'ouvrage délégué.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 90 jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Direction des Infrastructures, de la planification et du Développement de l'Université de Bamenda.



Prof. Theresia NKUO-AKENJI
Vice-Chancellor
(Maître d'Ouvrage Délégué)

Copies :

- MINESUP
- MINMAP/NW
- ARMP/NW ;
- Président CIPM/UBa ;
- Affichage.